
 

 

Protokół Nr  XLII/2022 

z sesji Rady Gminy Wolanów z dnia 30 marca 2022 roku 

 

Przewodniczący Rady Gminy Wolanów Jacek Murawski o godz. 14.00 otworzył XLII sesję 

Rady Gminy Wolanów. Powitał Panią Wójt, Panią Sekretarz, Pana Skarbnika oraz Państwa 

Radnych przybyłych na sesję, Następnie zgodnie z listą obecności poinformował, że w sesji 

uczestniczy 15 radnych, 100% frekwencji, co stanowi kworum niezbędne do prowadzenia obrad 

oraz podejmowania prawomocnych uchwał (lista obecności w załączeniu).  

Następnie Przewodniczący Rady Gminy odczytał proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu obrad z poprzedniej sesji.   

4. Informacje Komisji o ich pracach między sesjami Rady.  

5. Sprawozdanie Wójta z pracy w okresie między sesjami.  

6. Wnioski i zapytania radnych. 

7. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Wolanowie za 2021 

rok. 

8. Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny oraz potrzeby wynikające  

z ustawy z dnia 9 czerwca 2011 roku o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej za 

2021 rok. 

9. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz 

Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie dla Gminy Wolanów na lata 2021 – 2025 w 2021 r. 

10. Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach 

awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez jednostkę samorządu terytorialnego. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Wolanów na lata 

2022-2025. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Planu gospodarki niskoemisyjnej dla Gminy 

Wolanów  na lata 2022- 2026. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Wolanów na 2022 rok”.  

14. Podjęcie uchwały w sprawie zwolnienia dyrektora Samorządowego Publicznego 

Przedszkola w Wolanowie w roku szkolnym 2022/2023 od obowiązku realizacji 

tygodniowego wymiaru zajęć dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie  wystąpienia do Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji 

z wnioskiem w przedmiocie zmiany urzędowej rodzaju miejscowości Kowalanka z: 

„Kowalanka jako część wsi Wolanów” na „Kowalanka jako wieś”. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie wystąpienia do Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji 

z wnioskiem w przedmiocie zniesienia urzędowych nazw miejscowości Nowe Sławno i Pod 

Chronówkiem. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie usług w 

zakresie publicznego transportu zbiorowego o charakterze użyteczności publicznej. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Gminy Wolanów do 

porozumienia międzygminnego dotyczącego opracowania dokumentu pn. „Plan 

Zrównoważonej Mobilności Miejskiej dla Gmin Obszaru Funkcjonalnego Radomia 2030+”. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie niewyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy 

Wolanów środków stanowiących fundusz sołecki w roku budżetowym 2023. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Radomskiemu w 

2022 r. 



21. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Gminy Wolanów na lata 2022 – 2032. 

22. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Uchwale budżetowej na 2022 rok. 

23. Wolne wnioski i informacje.  

24. Zamknięcie obrad. 

 

Do proponowanego porządku obrad zgłosiła wniosek Pani Ewa Markowska – Bzducha - Wójt 

Gminy Wolanów o wprowadzenie zmian do porządku obrad poprzez: wycofanie z porządku obrad  

pkt 12. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski poddał pod głosowanie ww. wniosek, 

dodał, że w związku z powyższym kolejne punkty przesuną się o jeden niżej. 

W głosowaniu jawnym wniosek został przyjęty jednogłośnie 15 głosami „za”.  

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski poddał pod głosowanie porządek obrad z 

uwzględnionym wnioskiem. W głosowaniu jawnym porządek obrad został przyjęty jednogłośnie 

przez Radę Gminy Wolanów przy 15 głosach „za”. 

Porządek obrad po zmianach: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu obrad z poprzedniej sesji.   

4. Informacje Komisji o ich pracach między sesjami Rady.  

5. Sprawozdanie Wójta z pracy w okresie między sesjami.  

6. Wnioski i zapytania radnych. 

7. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Wolanowie za 2021 

rok. 

8. Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny oraz potrzeby wynikające  

z ustawy z dnia 9 czerwca 2011 roku o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej za 

2021 rok. 

9. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz 

Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie dla Gminy Wolanów na lata 2021 – 2025 w 2021 r. 

10. Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach 

awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez jednostkę samorządu terytorialnego. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Wolanów na lata 

2022-2025. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Wolanów na 2022 rok”.  

13. Podjęcie uchwały w sprawie zwolnienia dyrektora Samorządowego Publicznego 

Przedszkola w Wolanowie w roku szkolnym 2022/2023 od obowiązku realizacji 

tygodniowego wymiaru zajęć dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie  wystąpienia do Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji 

z wnioskiem w przedmiocie zmiany urzędowej rodzaju miejscowości Kowalanka z: 

„Kowalanka jako część wsi Wolanów” na „Kowalanka jako wieś”. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie wystąpienia do Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji 

z wnioskiem w przedmiocie zniesienia urzędowych nazw miejscowości Nowe Sławno i Pod 

Chronówkiem. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie usług w 

zakresie publicznego transportu zbiorowego o charakterze użyteczności publicznej. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Gminy Wolanów do 

porozumienia międzygminnego dotyczącego opracowania dokumentu pn. „Plan 

Zrównoważonej Mobilności Miejskiej dla Gmin Obszaru Funkcjonalnego Radomia 2030+”. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie niewyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy 

Wolanów środków stanowiących fundusz sołecki w roku budżetowym 2023. 



19. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Radomskiemu w 

2022 r. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Gminy Wolanów na lata 2022 – 2032. 

21. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Uchwale budżetowej na 2022 rok. 

22. Wolne wnioski i informacje.  

23. Zamknięcie obrad. 

 

Ad. 3 

 Do protokołu z poprzedniej sesji nie zgłoszono uwag. 

W głosowaniu jawnym przy 15 głosach „za” protokół Nr XLI/2022 z sesji Rady Gminy 

Wolanów z dnia 31 stycznia 2022 roku został przyjęty przez Radę Gminy Wolanów. 

 

Ad. 4 

Pan Marek Małysa Wiceprzewodniczący Rady Gminy Wolanów poinformował, że w dniu 

25 marca odbyło się posiedzenie połączonych Komisji Rewizyjnej oraz Komisji Oświaty Kultury 

Sportu i Zdrowia.  Przedstawione zostały materiały przygotowane na sesję Rady Gminy. Wszystkie 

zostały zaopiniowane pozytywnie. Poruszano również tematy związane ze sprawami bieżącymi 

gminy. 

Pan Mirosław Furczyński Przewodniczący Komisji Rolnictwa Ochrony Środowiska i 

Porządku Publicznego poinformował, że  Komisja Rozwoju Gospodarczego Budżetu i Finansów 

spotkała się na wspólnym posiedzeniu z Komisją Rolnictwa Ochrony Środowiska i Porządku 

Publicznego w dniu 25 marca. Zajmowano się omawianiem i opiniowaniem projektów uchwał 

przygotowanych na dzisiejszą sesję Rady Gminy, które zostały zaopiniowane pozytywnie 

jednogłośnie  przez członków Komisji. Omawiano również sprawy bieżące Gminy Wolanów. 

Następnie Pani Diana Gibała Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej poinformowała, że W 

dniu 25 marca Komisja Rewizyjna, zgodnie z przyjętym planem pracy na 2022 rok dokonała 

kontroli zrealizowanej inwestycji w roku 2021 pn. „Modernizacja strażnicy OSP w m. Młodocin 

Większy – garaż”. W wyniku kontroli uwag nie stwierdzono. 

 

Ad. 5 

Wójt Gminy Wolanów Pani Ewa Markowska – Bzducha przedstawiła sprawozdanie z pracy w 

okresie między sesjami, informując: „Od ostatniej sesji w dniu 31 stycznia 2021 r. pracowaliśmy 

głównie nad uruchomieniem tegorocznych inwestycji. Praktycznie każda z nich w mniejszym czy 

większym stopniu dotyka dróg, co do których gmina Wolanów jest samoistnym posiadaczem a nie 

właścicielem. Natomiast od bieżącego roku starostwo powiatowe w Radomiu odmawia wydawania 

jakichkolwiek zgód na prace budowlane w takich sytuacjach. Toteż obecnie przeprojektowujemy 

oświetlenia próbując ominąć te problemy, a w przypadku innych inwestycji występujemy do 

starosty, aby z art. 124 ustawy o gospodarce nieruchomościami decyzją administracyjną nakazał 

nam umieszczenie tych naszych inwestycji na naszych działkach. Co jak się Państwo domyślają 

wydłuża nam o kolejne miesiące proces uzyskania niezbędnych zgód. Obecnie mocno pracujemy 

nad zakończeniem prac projektowych dotyczących przepompowni wody i sieci kanalizacyjnej i 

wodociągowej. Ogłoszenie przetargu na te inwestycje planujemy na koniec kwietnia. To duże 

wyzwanie spiąć wymogi dofinansowań z Polskiego Ładu, tak aby znaleźć wykonawców.  

Na początku marca podpisaliśmy umowy na budowę dróg, nad którymi pracujemy już trzeci rok z 

rzędu. Bo projektowanie rozpoczęliśmy w połowie 2020 r. Przetarg ogłosiliśmy z początkiem roku, 

wygrała lokalna firma Budromex. Wyniki przetargu są dla nas bardzo korzystne, bo obie drogi 

poszły za 5,7 mln zł, a wartość kosztorysowa wynosiła blisko 8 mln. Wykonawca chce jak 

najszybciej wykonać te zadania, bo ceny rosną. I już widać prace prowadzone szczególnie na 

drodze Garno-Młodocin. Przypomnę, że jest to droga z chodnikiem po jednej stronie, z 

jednostronnym rowem oraz nowym oświetleniem. Droga w miejscowości Wola Wacławowska jest 



to odcinek około 0,5 km, drogi wąskiej 3,5m z mijankami. Obie drogi budowane są w procedurze 

ZRID, tzn poprzez wywłaszczenia. Przed nami kwestie odszkodowań, które ustala decyzją starosta 

na podstawie wycen rzeczoznawcy. Obie inwestycje mają zakończyć się do końca stycznia 2023, a 

mamy nadzieję, że zakończą się w bieżącym roku. Dziś otworzyliśmy oferty w przetargu na remont 

dróg, obie złożone oferty znacznie przekraczają posiadane w budżecie środki, w związku z tym 

będziemy negocjować i ewentualnie unieważniać, jeśli negocjacje nie przyniosą efektów. 

Złożyliśmy też wnioski na drugi nabór Polskiego Ładu. Na ten nabór tak jak Państwu 

wspominałam, złożyliśmy 3 wnioski: pierwszy na budowę oświetlenia drogowego tzn. wszystkie 

projekty, które zrobiliśmy w 2020 r., jak również te rozpoczęte w 2021 r. i trzy zaprojektuj i zbuduj 

wzdłuż drogi krajowej w Wawrzyszowie, Kowalance i ok. 600 m w Sławnie. Niestety musieliśmy 

wyłączyć z tego oświetlenie na ul. Lipowej, bo tu może się okazać, że nie znajdziemy szybko 

sposobu żeby uzyskać pozwolenie na budowę. Drugi wniosek to będzie poprawa efektywności 

energetycznej budynków użyteczności publicznej poprzez montaż instalacji fotowoltaicznych na 

budynkach wszystkich szkół i przedszkoli oraz urzędu i stacji uzdatniania wody, w tym samym 

projekcie będzie również termomodernizacja starej części budynku PSP w Mniszku wraz z 

wymianą okien; trzeci projekt będzie dotyczył budowy infrastruktury sportowej: budowa dwóch 

boisk przy szkołach w Sławnie i w Mniszku oraz sali gimnastycznej przy PSP w Bieniędzicach. 

Nabór zamknął się 11 marca. Oczywiście mamy świadomość, że nie dostaniemy na więcej niż 

jeden wniosek.  

Wiele uwagi poświęciliśmy założeniu spółdzielni socjalnej, która rozpocznie swoją działalność 

formalnie z dniem 1 kwietnia. Mamy już zgromadzone wszystkie dokumenty, spółdzielnia ma KRS 

i są ludzie chętni do pracy.  

Sprzedaliśmy ostatnio trzy działki: w Wymysłowie dz. nr 298/9 o powierzchni 5731m
2
 dawną 

harcówkę za kwotę 73 000 zł (w drugim przetargu), w Wymysłowie dz. nr 298/6 o powierzchni 

5,7985 ha las bagnisty za kwotę 138 000 zł (w trzecim przetargu), w Wacławowie dz. Nr 127 o 

powierzchni 4364 m
2 
za kwotę 21 250 zł (w drugim przetargu). 

Dużo energii poświęcamy również sprawom związanym z napływem uchodźców z Ukrainy. 

Obecnie na terenie naszej gminy przebywa 80 osoby, w tym 43 dzieci, w domach prywatnych 

mieszkańców. A do systemu PESEL wpisaliśmy 200 osób. Dzieci z Ukrainy uczęszczają do 

naszych szkół w liczbie 27 osób. 

Z radością obserwujemy, że rozpoczyna się budowa gazociągu, który kosztował nas wiele wysiłku 

związanego w pierwszej kolejności z przekonaniem PSG do tej inwestycji, a następnie z 

pozyskaniem zgód właścicieli nieruchomości na lokalizację tego gazociągu. I udało się – to jest 

nasz wspólny duży sukces! Wartość tej inwestycji to po cenach z 2020 r. 4,8 mln zł. Po 

uruchomieniu gazociągu, jego nagazowaniu i odbiorze, nasi mieszkańcy i jednostki gminy będą 

mogły występować o warunki przyłączenia do sieci, choć szybkość wydawania tych warunków 

może być uzależniona od sytuacji w zakresie zaopatrzenia naszego kraju w gaz. Planowany termin 

zakończenia inwestycji to koniec października 2022 r. 

Z Panem Mirosławem Furczyńskim byliśmy na spotkaniu w Wodach Polskich nt lokalizacji 

oczyszczalni ścieków, która mogłaby obsłużyć istniejącą kanalizację przynajmniej częściowo. 

Optymalna wydaje się lokalizacja w miejscowości Wawrzyszów. Obecnie prowadzę  rozmowy z 

Ekspertem, który miałby opracować nam koncepcję stanowiąca wstęp do prac nad budową tej 

oczyszczalni.  

Właściwie wykonawca zakończył już prace związane z modernizacją budynku w Walinach. 

Budynek wygląda pięknie. Aż trudno uwierzyć, że kilka m-cy temu była tam rudera. Jeszcze 

wszelkiego rodzaju sprawdzenia i będzie można wyposażać i otwierać oraz wynajmować sklep.  

W Rogowej budynek świetlicy już jest przykryty dachem. A w Kolonii Wawrzyszów szalują strop.  



W GOK-u w Wolanowie pomagam PGE uzyskać niezbędne zgody na położenie kabla, który ma 

zapewnić większą moc dla budynku dawnego GOK i remizy. Projektant elektryki zakończył 

wreszcie dodatkowe prace projektowe związane ze zmianami wewnątrz i na zewnątrz budynku.  

Za nami kolejne posiedzenie sądu w sprawie naszego zasiedzenia na drogach ale nie posunęliśmy 

się do przodu. Ręce opadają jak się pomyśli, że trwa to już dwa lata od złożenia naszego wniosku, a 

starostwo powiatowe na nic nie da nam zgody, jeśli tych własności nie będziemy mieli. 

Dalej toczy się sprawa ws Państwo Wabik przeciw gminie Wolanów o odszkodowanie/czynsz za 

czas zajmowania zakupionej przez nich nieruchomości przez Panią B. Żmudę, od czasu nakazania 

przez sąd zapewnienia tejże lokalu przez gminę. 

W dniu 11 marca wraz z Przewodniczącym Rady spotkaliśmy się z Państwem Sołtysami z okazji 

dnia sołtysa, były życzenia, tort, upominki, ale tez rozmowy o trudnej sytuacji w jakiej znaleźliśmy 

się  w związku ze społeczno-gospodarczymi skutkami wojny na Ukrainie. W rezultacie tych 

rozmów ustaliliśmy z Państwem Sołtysami zawieszenie realizacji funduszu sołeckiego na 2023 r., w 

którym trudno będzie utrzymać równowagę w budżecie bieżącym. Państwo Sołtysi chętnie przystali 

na to rozwiązanie, deklarując również rezygnację z pikników sołeckich w bieżącym roku i 

przeznaczenia środków na remonty dróg lub inne cele. Dlatego też przedstawiłam Wysokiej Radzie 

projekt uchwały w tej sprawie. 

W ostatnim czasie brałam udział w zebraniach sprawozdawczych gminnych jednostek OSP, w 

uznaniu zasług dla funkcjonowania gminnych OSP zostałam przyjęta na honorowego członka OSP 

Jarosławice. W ciągu ostatnich trzech lat wyremontowaliśmy wszystkie obiekty OSP na terenie 

gminy i doposażyliśmy je w sprzęt, w tym w dwa samochody – w tym jeden nowy. Nadal trwa 

przebudowa obiektu OSP Wolanów. Gdyby podsumować wszystkie te działania to będzie to ponad 

4 mln zł w cztery lata.    

A z bardzo radosnych wydarzeń wczoraj po raz pierwszy w życiu zostałam babcią, na świat 

przyszła moja Wnuczka Klara”. 

 

Ad. 6 

W danym punkcie posiedzenia głos zabrał radny pan Andrzej Szatan, twierdząc, że przez 30 

lat nikomu nie przeszkadzało, że Gmina Wolanów nie jest właścicielem dróg, czy to wpływ zmiany 

władzy  spowodował taką sytuację? – zapytał.  W odpowiedzi Wójt poinformowała, że zmieniają 

się przepisy prawa. W świetle przepisów nikt nie dał Gminie własności przez te wszystkie lata, 

dlatego należało rozpocząć prace z związane z regulacją stanu prawnego. Na niektóre drogi  Gmina 

uzyskała już tytuł własności w drodze administracyjnej, a także sądowej przez zasiedzenie. Dalej 

trwają prace mające na celu uregulowanie stanu prawnego kolejnych dróg.   

 

Ad. 7 

Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Wolanowie za 2021 

rok (sprawozdanie w załączeniu). 

 

Ad. 8 

Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny oraz potrzeby wynikające  

z ustawy z dnia 9 czerwca 2011 roku o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej za 2021 rok 

(sprawozdanie w załączeniu). 

 

Ad. 9 

Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz 

Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie dla Gminy Wolanów na lata 2021 – 2025 w 2021 r.  

(sprawozdanie w załączeniu). 

 

Ad. 10 



Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach 

awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez jednostkę samorządu terytorialnego 

(sprawozdanie w załączeniu). 

Ad. 11 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski przedstawił projekt uchwały w sprawie 

przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Wolanów na lata 2022-2025. 

Do przedstawionego projektu uchwały nie wniesiono uwag ani zastrzeżeń. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Wolanów na lata 2022-2025, gdzie w głosowaniu 

jawnym Uchwała Nr XLII/297/2022 została przyjęta jednogłośnie 15 głosami „za” (uchwała w 

załączeniu). 

 

Ad. 12 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski przedstawił projekt uchwały w sprawie 

przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt 

na terenie Gminy Wolanów na 2022 rok”. 

Do przedstawionego projektu uchwały nie wniesiono uwag ani zastrzeżeń. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Wolanów na 2022 rok”, gdzie w głosowaniu jawnym 

Uchwała Nr XLII/298/2022 została przyjęta jednogłośnie 15 głosami „za” (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 13 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski przedstawił projekt uchwały w sprawie 

zwolnienia dyrektora Samorządowego Publicznego Przedszkola w Wolanowie w roku szkolnym 

2022/2023 od obowiązku realizacji tygodniowego wymiaru zajęć dydaktycznych, wychowawczych 

i opiekuńczych  

Do przedstawionego projektu uchwały nie wniesiono uwag ani zastrzeżeń. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w sprawie zwolnienia dyrektora Samorządowego Publicznego Przedszkola w Wolanowie w roku 

szkolnym 2022/2023 od obowiązku realizacji tygodniowego wymiaru zajęć dydaktycznych, 

wychowawczych i opiekuńczych, gdzie w głosowaniu jawnym Uchwała Nr XLII/299/2022 została 

przyjęta jednogłośnie 15 głosami „za” (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 14 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski przedstawił projekt uchwały w sprawie 

wystąpienia do Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji z wnioskiem w przedmiocie zmiany 

urzędowej rodzaju miejscowości Kowalanka z: „Kowalanka jako część wsi Wolanów” na 

„Kowalanka jako wieś”. 

Do przedstawionego projektu uchwały nie wniesiono uwag ani zastrzeżeń. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w sprawie wystąpienia do Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji z wnioskiem w 

przedmiocie zmiany urzędowej rodzaju miejscowości Kowalanka z: „Kowalanka jako część wsi 

Wolanów” na „Kowalanka jako wieś”, gdzie w głosowaniu jawnym Uchwała Nr XLII/300/2022 

została przyjęta jednogłośnie 15 głosami „za” (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 15 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski przedstawił projekt uchwały w sprawie 

wystąpienia do Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji z wnioskiem w przedmiocie 

zniesienia urzędowych nazw miejscowości Nowe Sławno i Pod Chronówkiem. 



Do przedstawionego projektu uchwały nie wniesiono uwag ani zastrzeżeń. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w sprawie wystąpienia do Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji z wnioskiem w 

przedmiocie zniesienia urzędowych nazw miejscowości Nowe Sławno i Pod Chronówkiem, gdzie 

w głosowaniu jawnym Uchwała Nr XLII/301/2022 została przyjęta jednogłośnie 15 głosami „za” 

(uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 16 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski przedstawił projekt uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie usług w zakresie publicznego transportu 

zbiorowego o charakterze użyteczności publicznej. 

Do przedstawionego projektu uchwały nie wniesiono uwag ani zastrzeżeń. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie usług w zakresie publicznego 

transportu zbiorowego o charakterze użyteczności publicznej, gdzie w głosowaniu jawnym 

Uchwała Nr XLII/302/2022 została przyjęta jednogłośnie 15 głosami „za” (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 17 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski przedstawił projekt uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na przystąpienie Gminy Wolanów do porozumienia międzygminnego dotyczącego 

opracowania dokumentu pn. „Plan Zrównoważonej Mobilności Miejskiej dla Gmin Obszaru 

Funkcjonalnego Radomia 2030+”.  

Do przedstawionego projektu uchwały nie wniesiono uwag ani zastrzeżeń. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Gminy Wolanów do porozumienia międzygminnego 

dotyczącego opracowania dokumentu pn. „Plan Zrównoważonej Mobilności Miejskiej dla Gmin 

Obszaru Funkcjonalnego Radomia 2030+”, gdzie w głosowaniu jawnym Uchwała Nr 

XLII/303/2022 została przyjęta jednogłośnie 15 głosami „za” (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 18 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski przedstawił projekt uchwały w sprawie 

niewyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy Wolanów środków stanowiących fundusz 

sołecki w roku budżetowym 2023. 

Do przedstawionego projektu uchwały nie wniesiono uwag ani zastrzeżeń. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w sprawie niewyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy Wolanów środków 

stanowiących fundusz sołecki w roku budżetowym 2023, gdzie w głosowaniu jawnym Uchwała Nr 

XLII/304/2022 została przyjęta 14 głosami „za” i 1 „wstrzymującym”(uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 19 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski przedstawił projekt uchwały w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Radomskiemu w 2022 r. 

Do przedstawionego projektu uchwały nie wniesiono uwag ani zastrzeżeń. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Radomskiemu w 2022 r., gdzie w głosowaniu 

jawnym Uchwała Nr XLII/305/2022 została przyjęta 13 głosami „za”  i 2 „przeciw”(uchwała w 

załączeniu). 

 

Ad. 20 

Skarbnik Gminy Pan Dariusz Gocel przedstawił projekt uchwały w sprawie wprowadzenia 

zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Wolanów na lata 2022 – 2032. 

Do ww. projektu uchwały nie zgłoszono uwag ani zastrzeżeń. 



Przewodniczący Rady Gminy Jacek Murawski poddał pod głosowanie projekt uchwały w 

sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Wolanów na lata 2022 – 

2032, gdzie w głosowaniu jawnym uchwała Nr XLII/306/2021 została przyjęta jednogłośnie 15 

głosami „za”  (uchwała w załączeniu).  

 

Ad. 21 

Skarbnik Gminy Pan Dariusz Gocel przedstawił projekt uchwały w sprawie zmian w 

Uchwale budżetowej na rok 2022. 

Do ww. projektu uchwały nie zgłoszono uwag ani zastrzeżeń. 

Następnie przystąpiono do głosowania nad ww. projektem uchwały.  

W głosowaniu jawnym uchwała Nr XLII/307/2022 w sprawie zmian w Uchwale budżetowej 

na rok 2022 została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za” (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 22 

 W danym punkcie posiedzenia głos zabrał Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek 

Murawski informując o obowiązku złożenia oświadczeń majątkowych przez radnych wg. stanu na 

dzień 31 grudnia 2021 r. Termin złożenia upływa z dniem 30 kwietnia 2022 r.  

   

 

Ad. 23 

Z uwagi na wyczerpany porządek obrad Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski 

podziękował za udział w posiedzeniu, po czym zamknął XLII sesję Rady Gminy Wolanów o godz. 

15.20. 

 

 

 

Protokolantka Przewodniczący Rady Gminy Wolanów 

 

Monika Musiałek      Jacek Murawski 


